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Geachte ,  

 
Hierbij reageren wij op uw brief van 18 oktober 2024. Wij geven graag invulling aan onze afspraak 
om naast het gesprek dat wij met elkaar hadden op 24 oktober in het Stadhuis in Amsterdam, ook 
schriftelijk te reageren. Allereerst excuses, ons antwoord heeft lang op zich laten wachten. Een 
aantal van u hebben wij sinds het gezamenlijke gesprek ook gezien en gesproken bij een avond in 
de Balie in januari, daarnaast zijn er reeds debatten gevoerd over dit onderwerp. Het zou daarom 
goed kunnen dat u onderstaande informatie al goed kent. Maar wij hechten aan volledigheid en 
zorgvuldigheid en sturen u daarom nog deze brief toe. Voor de volledigheid is ook het 
gespreksverslag van 24 oktober toegevoegd als bijlage. 
 
Aan de start van het gesprek heeft u het “Zwartboek Het stinkt hier” aangeboden. We zijn onder 
de indruk van de ervaringen van bewoners die wij daarin lezen. Veel bewoners ervaren dezelfde 
fysieke klachten (stankoverlast, pijnlijke keel, prikkende ogen), hebben zorgen over hun 
gezondheid en die van hun naasten en passen hun gedrag aan vanwege deze zorgen of om aan de 
hinder te ontsnappen. De oorzaak van deze klachten is naar alle waarschijnlijkheid de uitstoot van 
ICL Fertilizers. We nemen uw verhalen zeer serieus en nemen waar mogelijk maatregelen om de 
hinder van ICL te verminderen. U geeft aan reactie te willen over:   

 
A. het plan van aanpak voor het onderzoek;   
B. beëindiging van de hinder, overlast en vervuiling voor omwonenden die ICL Fertilizers 
veroorzaakt;   
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C. spoedige en duurzame controle op lucht voor omwonenden Westelijk Havengebied middels 
onafhankelijk en vaker meten, cumulatie en piekmomenten meewegen, tijdiger actualiseren, 
hinderbelevingsonderzoek (omwonenden betrekken);   
D. hoe wij u actief gaan informeren.   

  
A. Het plan van aanpak voor het onderzoek naar stankoverlast en luchtkwaliteit om de risico's voor 
de gezondheid in kaart te brengen, te evalueren en maatregelen te treffen conform het 
voorzorgsbeginsel, de startnotitie Gezonde Leefomgeving, en de aangenomen motie.   

 
In de motie 183 van raadsleden van Munster, Alberts, Ahmadi, Aslami, Minderhoud en Kabamba 
wordt het college gevraagd om “Samen met de Provincie te onderzoeken hoe het eNose netwerk 
en het luchtmeetnetwerk aan te passen, als onderdeel van de evaluatie die de Provincie al is 
gestart, om ook in deze wijk een beter beeld te krijgen van de luchtkwaliteit.”  

 
In de brief aan de Amsterdamse gemeenteraad van 12 november 2024 staat hoe het college 
uitvoering geeft aan deze motie. Hierin staat dat er geen extra luchtmeetpost wordt toegevoegd. 
Dit geeft namelijk geen nieuwe inzichten. We onderzoeken met de Omgevingsdienst 
Noordzeekanaalgebied (OD NZKG) in hoeverre het mogelijk is om data van bestaande eNoses te 
benutten om aan bronduiding te doen. Dit onderzoek is nog gaande.   

 
Daarnaast zet de OD NZKG zich in opdracht van de Provincie in om de nieuwe vergunning van ICL 
zo scherp mogelijk te maken en de uitstoot van ICL zo veel mogelijk te beperken. De verwachting 
is dat deze vergunning in het eerste kwartaal van 2025 af zal zijn. Het conceptbesluit zal aan de 
bewoners worden voorgelegd. Ook worden de uitstoot en emissies van ICL regelmatig 
gecontroleerd via metingen bij de schoorsteen. Bewoners worden over de uitkomsten van deze 
metingen geïnformeerd via de site van de OD NZKG. We zijn ons ervan bewust dat er hinder is en 
dat de klachten uit de buurt dit duidelijk aantonen. Dit vraagt om onze aandacht en actie, want we 
nemen uw zorgen serieus.   

 
B. Beëindiging van de hinder, overlast en vervuiling voor omwonenden die ICL Fertilizers 
veroorzaakt.   

 
ICL is gevestigd op een industrieterrein dat bedoeld is voor zware bedrijvigheid. Emissies zijn bij 
bepaalde vormen van zware industrie onvermijdelijk, maar volgens wet- en regelgeving moet de 
geurhinder tot een aanvaardbaar niveau worden beperkt. Zoals ook aangegeven in de startnotitie 
Gezonde Leefomgeving van de provincie Noord-Holland staan wij voor een gezonde leefomgeving 
voor alle inwoners en zetten ons daarom in om geurhinder zoveel mogelijk te verminderen. De 
geurhinder en overige hinder wordt teruggedrongen door strenger te vergunnen en door 
regelmatig controles uit te voeren met metingen aan de schoorsteen.  We blijven ons inzetten 
voor een gezonde leefomgeving voor alle inwoners.   

 
C. Spoedige en duurzame controle op lucht voor omwonenden Westelijk Havengebied middels 
onafhankelijk en vaker meten, cumulatie en piekmomenten meewegen, tijdiger actualiseren, 
hinderbelevingsonderzoek (omwonenden betrekken).   

 
Er worden nu en in de toekomst vaker dan voorheen metingen gedaan om te controleren of ICL 
voldoet aan de vereisten uit de vergunning. Naast de metingen die het bedrijf zelf uitvoert zullen 
ook metingen door de OD NZKG zelf worden uitgevoerd op tijdstippen die door de OD NZKG zelf 
worden bepaald. Daarnaast zorgt de OD NZKG ervoor, in opdracht van de provincie, dat de nieuwe 
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vergunning van ICL zo streng mogelijk is. Met de aanpassingen in de nieuwe vergunning is de 
verwachting dat er sprake is van minder uitstoot van stoffen, minder geurhinder en betere 
controle op de uitstoot van ICL. Ook onderzoekt de provincie met de OD NZKG de inzet van 
eNoses. 

   
D. Informeren. Vanuit zorgplicht en voorzorgsbeginsel ten minste beginnen met omwonenden actief 
te informeren over de door de Omgevingsdienst vastgestelde jarenlange verhoogde blootstelling aan 
zoutzuur en fluorwaterstof uitstoot door ICL, en hoe men zich hiertegen kan beschermen.   

 
In 2023 is door de OD NZKG de constatering gedaan dat te veel HCl (zoutzuur) is geëmitteerd.   
Naar aanleiding hiervan loopt er nu een handhavingstraject bij ICL. De OD NZKG informeert 
inwoners over ICL via bewonersbijeenkomsten, publicaties op de website en een nieuwsbrief aan 
bewoners. Recente informatie over het vergunningstraject en de emissiemetingen op ICL door 
emissiemetingen is te vinden op Updates - Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied. 
 
De constatering “... de door de Omgevingsdienst vastgestelde jarenlange verhoogde blootstelling 
aan zoutzuur en fluorwaterstof uitstoot door ICL...” herkennen wij niet. HF (fluorwaterstof) is niet 
verhoogd aangetoond. 
 
Ook wilt u graag opheldering over de volgende vragen: Onderzoek n.a.v. aangenomen motie 
gemeenteraad Amsterdam   
 

 

1. Hoe wordt de motie uitgevoerd?   
 
Er  wordt geen verder onderzoek uitgevoerd. Het is bekend dat er hinder is. De klachten uit de 
buurt geven dit duidelijk aan. Wel wordt onderzocht of en hoe het eNose netwerk kan worden 
ingezet voor (specifiek) geursignalering. Zie voor de beantwoording van de motie de brief van 12 
november 2024 aan de gemeenteraad.  
 

 

2. Wat is het doel van het onderzoek volgens de gemeente en de provincie?   
 
De motie gaat over het onderzoeken van de effectiviteit van de inzet van twee bestaande 
meetinstrumenten (het luchtmeetnetwerk en het eNosenetwerk) met betrekking tot de 
luchtkwaliteit. Het is al duidelijk dat de uitstoot van ICL klachten en hinder bij omwonenden 
veroorzaakt. Daar is geen nader onderzoek voor nodig.   
 

 

3. Hoe worden de bewoners geïnformeerd over, en betrokken bij het proces?   
 
Bewoners worden betrokken via een nieuwsbrief, inloopbijeenkomsten, bewonersavonden en 
publicatie op de website van de OD NZKG. De OD NZKG heeft in de buurt flyers verspreid op veel 
bezochte plekken, die met bewoners zijn afgestemd. Ook zal de OD NZKG een online campagne 
inzetten om te attenderen op de nieuwsbrief.  
 
 

4. Is er al advies van de GGD ontvangen over de aanpak, zo ja hoe ziet dat eruit, en geeft dit 
voldoende basis voor een degelijk onderzoek?   
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Wij nemen aan dat u doelt op de aanpak voor het onderzoek naar geur en gezondheid. Dit 
onderzoek wordt niet uitgevoerd omdat uit de klachten reeds bekend is dat er sprake is van 
hinder.. Wel wordt er een onderzoek naar de toepassing van eNoses uitgevoerd. In de brief aan de 
Amsterdamse gemeenteraad staat het advies van de GGD Amsterdam op de uitvoering van deze 
motie.   

 

5. Wat is de scope van het onderzoek?   

 

Afgezien van het eNose onderzoek zal er geen verder onderzoek worden uitgevoerd want het is 

reeds bekend dat er sprake is van hinder. Zie ook de brief aan de gemeenteraad van 12 november 

2024. We zullen u informeren zodra er relevante informatie is over het onderzoek naar de 

mogelijke inzet van de eNoses.   

 

 

6. Wie voert het onderzoek uit en wanneer?   

 

Zie antwoord bij vraag 5.   

 

 

7. Wordt ICL betrokken, en hoe? Worden andere bedrijven zoals Bunge, Damen, en het 

Havenbedrijf ook betrokken?   

 

Vooralsnog ligt de nadruk bij de mogelijke inzet van de eNoses op de hinder van ICL. Er zijn 

inderdaad ook andere(mogelijke)  bronnen van geurhinder. Indien er een project rond de eNoses 

en ICL wordt opgezet, kunnen andere bronnen ook worden meegenomen. Bij Bunge loopt op dit 

moment ook een vergunningstraject.  Uitkomsten van het onderzoek naar de toepassing van de 

eNoses zullen ook gedeeld worden met de desbetreffende bedrijven. Mogelijk is ten behoeve van 

het eNose onderzoek ook informatie van de bedrijven nodig en is medewerking van deze bedrijven 

vereist. 

 

 

8. Op welke bronnen van verontreiniging richt het onderzoek zich?   

 

Er worden aanvullende, onafhankelijke controlemetingen van de uitstoot uitgevoerd bij ICL. 

Daarnaast onderzoeken we in hoeverre het mogelijk is om data van de bestaande eNoses te 

benutten om aan bronduiding te doen.   

 

 

9. Wordt er gekeken naar impact op gezondheid in de woonwijken?  

 

Uit de klachten van de bewoners blijkt dat er impact is op de gezondheid. Zo wordt er bijvoorbeeld 

melding gemaakt van prikkende ogen, een pijnlijke keel en geurhinder. Hinder is door de 

Gezondheidsraad en de Wereldgezondheidsorganisatie geclassificeerd als een negatief effect op 

de gezondheid. Dat geldt ook voor geurhinder. Geurhinder leidt indirect tot een breed scala aan 
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gezondheidseffecten. In de beleidsontwikkeling Gezonde Leefomgeving werkt de provincie aan de 

ambitie om de uitstoot van hinder door onder meer geur te verminderen, zie ook het Plan van 

Aanpak Beleidsontwikkeling Gezonde Leefomgeving.   

 

 

10. Wordt in de onderzoeksopzet rekening gehouden met het feit dat eNoses onze geurhinder niet 

waarnemen?   

 

Ja. eNoses kunnen geur waarnemen (om precies te zijn: een verandering in de luchtsamenstelling). 

Het is in eerdere pilots niet mogelijk gebleken om de exacte geur van ICL vast te leggen. De 

eNoses kunnen sommige geuren namelijk makkelijker herkennen dan andere geuren. Met een 

nieuwe technische aanpak is dit misschien nu wel mogelijk. Dit onderzoeken we samen met de OD 

NZKG.   

 

 

11. Is er aandacht voor de beperkingen van meetstations?   

 

Ja, hier is aandacht voor. Het luchtmeetnet is niet bedoeld om de bijdrage van specifieke 

bronnen/bedrijven te meten. In de woonwijken is de uitstoot van ICL door menging met de 

buitenlucht al zeer sterk verdund. Bovendien voert de wind ook verontreiniging aan vanuit andere 

windrichtingen en kunnen de gemeten stoffen ook van andere bedrijven afkomstig zijn. Ook zijn 

er geen wettelijke normen voor de maximale concentratie van de belangrijkste door ICL 

uitgestoten stoffen in de buitenlucht. Voor de lucht die de schoorsteen verlaat zijn die normen er 

wel. Metingen moeten daarom in de schoorsteen plaatsvinden, zodat er geen discussie mogelijk is 

over de bron en bijbehorende handhaving mogelijk is.   

 

 

12. Worden cumulatie en piekmomenten in toekomstig onderzoek meegewogen?   

 

Ja. Er komt weliswaar geen onderzoek (zie overige antwoorden) maar in de beleidsontwikkeling 

Gezonde Leefomgeving heeft de provincie wel degelijk aandacht voor cumulatie en piekbelasting 

geagendeerd. Op het moment dat we onderzoek naar gezonde leefomgeving zouden starten zijn 

deze punten voor de provincie van belang. Het hangt van de context en vraagstelling af of, en zo 

ja, op welke wijze het in onderzoek uitgevraagd wordt.  

 

In onderzoek ten behoeve van de nieuwe vergunning van ICL zal aandacht moeten zijn voor 

piekbelasting. In het geurbeleid van de provincie zijn immers specifieke normen opgenomen voor 

piekbelastingen (de 99,9 percentielnorm).   

 

 

13. Is er kennisgenomen van de schriftelijke vragen door Tweede Kamerlid Geert Gabriëls aan 

staatssecretaris Chris Jansen, getiteld “Stankoverlast door een kunstmestbedrijf in Amsterdam”?   

 

Ja, van deze vragen en de beantwoording is kennisgenomen.   
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14. Wanneer zien we de Provincie-ambities uit Startnotitie Gezonde Leefomgeving praktisch terug 

in beleid?   

 

Op 2 december 2024 is het Plan van Aanpak Beleidsontwikkeling Gezonde Leefomgeving 

besproken in de Statencommissie Leefomgeving. Gedurende de beleidsontwikkeling worden 

belanghebbenden uitgenodigd om hun inbreng te geven in een participatietraject. Uw 

belangengroep wordt hier ook bij betrokken. In het vergunningverleningstraject van ICL werkt de 

OD NZKG al aan het uitgangspunt uit de Startnotitie Gezonde Leefomgeving van scherper 

vergunnen.   

 

 

15. Welke mogelijkheden zien Provincie en Gemeente om hierop samen te werken?   

 

De provincie, de gemeente en de OD NZKG informeren elkaar over ontwikkelingen op het gebied 

van vergunningverlening en ICL. Daarnaast werken Amsterdam en de provincie samen in het 

zoeken naar een balans tussen voldoende ruimte voor industrie en een duurzame gezonde 

leefomgeving voor huidige en toekomstige bewoners.   

 

 

16. Wat is uw opdracht aan de Omgevingsdienst met betrekking tot de ambtshalve te vernieuwen 

vergunning van ICL Fertilizers?   

 

De provincie is verantwoordelijk voor het toezicht op ICL en heeft de ambitie om de emissies van 

bronnen beter aan te pakken. Dit doet de provincie onder andere door scherper te vergunnen. 

Voor ambtshalve wijzigingen van vergunningen is de Nota Uitvoering en Handhaving Noord-

Holland 2024-2027 van toepassing. In dit kader onderschrijft de provincie de stappen die de OD 

NZKG onderneemt om het vergunnen van ICL Fertilizers te verscherpen. De gemeente 

Amsterdam is tevreden dat de provincie zorgvuldig is in het (her)vergunnen van ICL. De gemeente 

Amsterdam heeft een adviserende rol in het vergunningverleningsproces en zal deze rol benutten 

wanneer dat nodig is.  

 

 

17. Hoe wordt er omgegaan met het gebrek aan WHO-advieswaarden voor stoffen zoals zoutzuur 

en fluorwaterstof die door ICL Fertilizers worden uitgestoten?   

 

De WHO-advieswaarden zijn beschikbaar voor een beperkt aantal, algemeen in de buitenlucht 

voorkomende stoffen (zoals fijnstof en stikstofdioxide) en hebben betrekking op de concentratie 

in de leefomgeving. Voor het overgrote deel van alle stoffen die in de lucht zitten bestaan geen 

WHO-advieswaarden. In de vergunning worden eisen gesteld aan de maximale uitstoot van 

stoffen. Ook voor stoffen zoals zoutzuur en HF, waarvoor geen WHO-advieswaarden bestaan.   
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18. Levert de nieuwe strengere milieuvergunning voor ICL uiteindelijk voldoende rendement qua 
hinder voor omwonenden, en wie bepaalt dat?   

De OD NZKG zet zich in om de vergunning zo streng mogelijk te maken met zo min mogelijk 

uitstoot van stoffen. Het is helaas onmogelijk om vooraf te zeggen wat daar de resultaten precies 

van zijn. Wat de aanpassingen in de nieuwe vergunning precies gaan betekenen voor de omgeving 

is niet volledig te berekenen en te voorspellen. De OD NZKG bepaalt op termijn door te meten of 

de nieuwe vergunning voldoende rendement behaalt.   

 

 
19. Welke afspraken zijn er met ICL Fertilizers gemaakt over het uitvoeren van de door hen in het 
Zonnehuis genoemde mogelijke maatregelen waarmee de stank en luchtvervuiling beperkt zou 
kunnen worden?   

Er zijn geen afspraken gemaakt met ICL omdat er ook nog geen norm is vastgelegd in de huidige 

vergunning ten aanzien van geur. ICL informeert OD NZKG over de voortgang van deze 

onderzoeken. De afspraken worden als milieuvoorschriften opgenomen in de vergunning.   

 

Wij hopen u, mede namens gedeputeerde Jeroen Olthof, hiermee voldoende te hebben 

geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Namens het college van burgemeester en wethouders van Amsterdam 

 

 

 

Reinier van Dantzig 

Wethouder Woningbouw en Stedelijke Ontwikkeling 
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Bijlage: gespreksverslag bestuurlijke afspraak bewonersinitiatief Adem Vrij aan het IJ 

met gedeputeerde Olthof en wethouder Van Dantzig  

 

 

Datum 24 oktober 2024   

Locatie Stadhuis Amsterdam   

Opgemaakt 

door 

 

  

 

  

Aanwezig Adem Vrij aan het IJ 

 

  

 

 

 

 Provincie Noord-Holland  Gedeputeerde Olthof, 

ambtelijk ondersteund 

door  

 

 

 Gemeente Amsterdam  Wethouder van Dantzig, 

ambtelijk ondersteund 

door  

 

Aanleiding gesprek 

De aanleiding voor het gesprek is de overlast van de kunstmestfabriek ICL Fertilizers voor 

bewoners in Tuindorp Oostzaan, Oostzanerwerf en NDSM. Deze overlast heeft het 

bewonersinitiatief Adem Vrij aan het IJ op verschillende manieren aangekaart bij de 

provincie Noord-Holland en gemeente Amsterdam, waaronder hun brief van 18 oktober jl., 

gericht aan gedeputeerde Olthof van de provincie Noord-Holland en wethouder van Dantzig 

van de gemeente Amsterdam.  

 

Doel gesprek 

Het doel van het gesprek is dat de bewoners in gesprek kunnen met de bestuurders om 

maatregelen tegen de hinder en communicatie naar bewoners toe te bespreken. Provincie 

Noord-Holland is vergunningverlener van ICL. Het bedrijf ligt in de gemeente Amsterdam, 

nabij nieuwe en al langer bestaande woningbouwlocaties.  

 

Samenvatting overleg 

Aan het begin van het overleg overhandigt Adem Vrij aan het IJ het Zwartboek aan de 

bestuurders. In dit boek staan de ervaringen en zorgen rond hinder en luchtvervuiling van 

ICL  van ruim zestig bewoners uit Tuindorp Oostzaan, Oostzanerwerf en de NDSM-buurt. De 

bestuurders bedanken Adem Vrij voor het boek, geven aan het aandachtig te zullen 

bestuderen en onderschrijven de hinder die bewoners ervaren en nemen deze heel serieus. 

 

Vervolgens spreekt het bewonersinitiatief met de bestuurders verder over de zorgen van 

bewoners voor de gezondheid rond de uitstoot van ICL, maar ook van andere industriële 

bronnen in de omgeving. De bewoners willen weten wat ze inademen in de wijk. 

 

Ten aanzien van het contract van ICL geeft de wethouder aan dat het erfpachtcontract van 

ICL afloopt in 2040. Ook wordt er gesproken over de uitvoering van de motie van de 

gemeenteraad van Amsterdam, die de provincie ondersteunt. In de motie wordt de inzet 

van meetapparatuur zoals het luchtmeetnetwerk en het eNosenetwerk onderzocht. Ook 
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gaat het gesprek over communicatie met bewoners in het algemeen en in het bijzonder de 

communicatie rond het vergunningentraject. Gedeputeerde Olthof noemt het streven van 

de provincie als vergunningverlener om de vergunning van ICL zo scherp mogelijk te 

maken. Hierbij moet rekening gehouden worden met bestaande regelgeving en technieken. 

Provincie geeft aan dat het vergunningsverleningstraject ook een traject is dat tijd in beslag 

neemt, waarin bewoners maar ook ICL-zienswijze kunnen indienen. Nadrukkelijk doen 

zowel de wethouder als de gedeputeerde de oproep aan Adem Vrij aan het IJ om ook ICL 

aan te spreken. 

Er is door de OD NZKG de constatering gedaan dat ICL te veel zoutzuur heeft uitgestoten. Naar 

aanleiding van deze overschrijding heeft de OD NZKG een last onder dwangsom opgelegd aan 

ICL. Ook zijn er extra emissiemetingen gepland aan de schoorsteen door een onafhankelijke partij. 

Vanuit Adem Vrij komt de vraag welke onafhankelijke partij deze metingen uitvoert. De provincie 

vraagt dit na bij de OD NZKG. De gedeputeerde maakt de volgende kanttekening: ICL is gevestigd 

op een industrieterrein van provinciaal belang, waar ruimte is voor zware bedrijvigheid. Dit 

betekent dat het volledig oplossen van de hinder niet realistisch is. 

Gedeputeerde geeft aan dat indien de provincie in een traject komt met ICL, de provincie bij de 

rechter moet kunnen aantonen dat er een causaal verband is tussen de uitstoot van ICL en de 

gezondheidsklachten.  

Gedeputeerde: Er ligt ook een rol bij de landelijke overheid in het zorgen voor een gezonde 

leefomgeving. Zonder strenge wettelijke regels kan het bevoegd gezag niet goed kaders stellen. 

Dit komt ook naar voren in de gestelde Kamervragen over ICL1 en de motie van Teunissen2. 

Bewoners ruiken niet alleen stank maar hebben ook klachten aan hun luchtwegen en zien in de 

kankeratlas een verhoogde waarde van longkanker in hun wijk. Gedeputeerde en wethouder 

benadrukken dat ze klachten serieus nemen en dat ook blootstelling aan hinder uiteindelijk kan 

leiden tot gezondheidsklachten. GGD Am sterdam heeft op de bewonersavond in juni 2024 

uitgelegd dat de uitstoot van ICL niet direct gerelateerd kan worden aan de cijfers uit de 

kankeratlas, zie ook het verslag van deze avond. De wethouder zegt toe de GGD Amsterdam 

onderzoek te laten doen naar deze verhoogde waardes. 

De voorgenomen aanwijzing van het Cornelis Douwesterrein was ook een teleurstelling voor 

Adem Vrij aan het IJ. Gedeputeerde: De provincie is via de OD NZKG bekend met klachten rond 

geluidhinder van dit terrein. Adem Vrij noemt daarnaast verfspetters die neerslaan in de buurt. Dit 

roept vragen op bij bewoners wat het effect is op hun gezondheid van de activiteiten die 

plaatsvinden op dit terrein: Wat is het effect van decennialang schepen stralen en coaten in de 

open lucht? Welke stoffen komen hierbij vrij? Gemeente legt deze vraag neer bij de GGD. 

Er wordt gesproken over het luchtmeetnetwerk en het eNosenetwerk. Er zijn geen meters die alles 

kunnen meten. In de wijk is er sprake van een vermengde en verdunde uitstoot van uitlaatgassen 

van verkeer, verschillende bedrijven en voorbijvarende schepen. Adem Vrij vraagt aandacht voor 

de gezondheidseffecten van de cumulatie van deze bronnen en vraagt nogmaals of er in de wijk 

kan worden gemeten wat bewoners inademen. De bestuurders: Het luchtmeetnet is geen 

handhavingstool, maar heeft als doel inzicht te krijgen in meerjarige trends in de ontwikkeling van 

de luchtkwaliteit. In Amsterdam staan relatief veel meetstations waarmee de luchtkwaliteit wordt 

gemonitord. Een extra meetpost biedt geen nieuwe inzichten. De partijen constateren: Er zijn in 

Tuindorp Oostzaan geen meetpunten voor luchtkwaliteit. De gedeputeerde legt uit dat de OD 

 
1 Stankoverlast door een kunstmestbedrijf in Amsterdam | Tweede Kamer der Staten-Generaal 
2 Gezondheid en milieu | Tweede Kamer der Staten-Generaal 
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NZKG uitzoekt of het mogelijk is of het eNosenetwerk een rol kan spelen in de geurhinder van ICL. 

Daarnaast wordt er in opdracht van de OD NZKG vaker gemeten aan de schoorsteen van ICL. 

Wethouder: Om aan bovenwettelijke eisen te voldoen is er voor ICL vanuit de convenanten NDSM 

Houthaven geld in de pot om de helft van de daarvoor benodigde investeringen te betalen (voor 

ICL is er nog € 2,8 miljoen beschikbaar). 

Dat er is nagelaten de toekomstig bewoners te informeren over de nabijheid van industrie in het 

projectgebied NDSM (zoals wel had gemoeten op basis van het convenant) geeft de wethouder 

aan dat er een briefje komt (komende weken). Tegelijk wijst de wethouder ook op de 

onderzoeksplicht van individuele kopers. 

 

 
Afspraken 

Gedeputeerde Olthof en 

wethouder van Dantzig 

Beiden gaan het Zwartboek lezen en zullen dat ook met 

betrokken ambtenaren delen. 

Gedeputeerde Olthof Ik zal aan de OD NZKG vragen of zij de bewoners actief 

kunnen infomeren over:  

- Het tijdspad in het vergunningentraject ICL. 

- Contactmomenten, zoals bewonersavonden. 

- Actuele informatie in het vergunningenproces of 

rondom metingen. 

Gedeputeerde Olthof De OD NZKG zoekt uit of de eNoses met een andere 
onderzoeksaanpak ingezet kunnen worden in de geurhinder 
van ICL. 

Gedeputeerde Olthof en 

wethouder van Dantzig 

We zullen met een gezamenlijke schriftelijke reactie 

komen op de brief van Adem Vrij aan het IJ van 18 

oktober. 

Er moet namelijk vanuit alle betrokkenen één 

communicatie komen. 

Gedeputeerde Olthof in 

samenwerking met gemeente 

Amsterdam 

 

We zullen er voor zorg dragen dat er regelmatig 

bewonersavonden worden georganiseerd waar in de 

bewoners op de hoogte worden gehouden en vragen 

kunnen stellen. 

Gedeputeerde Olthof in 

samenwerking met gemeente 

Amsterdam 

Provincie en gemeente willen samen in gesprek met 

elkaar over toekomst van industrie in de haven. 

Gezonde leefomgeving staat daarbij voorop. 

Wethouder van Dantzig GGD wordt aangestuurd om onderzoek te doen naar de 

Kankeratlas in Amsterdam Noord en verder onderzoek 

te doen naar de oorzaken met oog voor verbanden met 

uitstoot van de industrie. 

Gedeputeerde Olthof De OD NZKG heeft de aanvullende gegevens van ICL die 

zijn ingediend bij ICL’s aanvraag van een 

revisievergunning als onvoldoende beoordeeld. De OD 

NZKG heeft daarop besloten de aanvraag buiten 
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behandeling te stellen. Tegen het besluit tot buiten 

behandelingstelling heeft ICL bezwaar aangetekend. De 

procedure voor de aanvraag van de revisievergunning is 

hiermee niet van tafel. De OD NZKG gaat tegelijkertijd 

verder met het opstellen van de ambtshalve wijziging 

van de vergunning en probeert hierin de 

emissiegrenswaarden zo laag mogelijk te stellen. 

Wethouder van Dantzig Gemeente zal bedrijven nog een keer wijzen op hun 

zorgplicht en de beschikbare middelen in het 

Innovatiefonds 

Wethouder van Dantzig Gemeente stuurt een brief naar (toekomstige) bewoners 
NDSM over het niet melden van de nabijheid van bedrijven 
in het projectgebied NDSM zoals wel had gemoeten op 
basis van het convenant. De brief is inmiddels uitgegaan. 

 

 




